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*الشهادات الحاصل عليها:

1- بكالوريوس فى العلوم الطبية البيطرية دور مايو 2001 بتقدير عام جيد جدا- كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق.
2- ماجستير فى العلوم الطبية البيطرية مادة الفيرولوجيا من جامعة الزقازيق 20/9/2005.
3- دكتور الفلسفة فى العلوم الطبية البيطرية مادة الفيرولوجيا من جامعة الزقازيق 26/1/2009.
*مجالات الخبرة: 

1- معيد مادة الفيرولوجيا بقسم الفيرولوجيا بكلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق اعتبارا من 30/1/2002 حتى 19/10/2005 .
2- مدرس مساعد مادة الفيرولوجيا بقسم الفيرولوجيا بكلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق اعتبارا من 20/10/2005 حتى 23/2/2009.
3- مدرس الفيرولوجيا بقسم الفيرولوجيا بكلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق اعتبارا من 24/2/2009 حتى تاريخه.
*الأنشطــــــــــة:

· الأنشطـــــــة البحثية:

البحث الاول:

· اسم البحث:  

عزل و التعرف على الفيروس التنخمى فى الابقار فى محافظة الشرقية.

Isolation and identification of respiratory syncytial virus in cattle at Sharkia province.

اسماء الباحثين: 

Ali A. Ali Salama, Mohammed El-Bakry A. Ismaeil, Ikram Abdel-Karim Ismaeil, Abuelyazyeed Abd El-Kader El-Shiekh and  Fatma Mohammed A. Ahmed.

اسم المجلة:
  Zag. Vet. J. (ISSN. 1110-1458) Vol. 34, No. 1 (2006) pp.170-176.
· البحث الثانى:

                  اسم البحث:  

التشخيص المقارن والتعرف على فيروس الهربس البقري -1
Comparative Diagnosis and Identification of Bovine Herpes Virus -1
اسماء الباحثين: 

Ali A. Ali Salama, Mohammed El-Bakry A. Ismaeil, Ahmed Abd El-Samie H. Ali and  Fatma Mohammed A. Ahmed
اسم المجلة:
Zag. Vet. J. (ISSN. 1110-1458) Vol. 36, No. 4 (2008) pp.114-124
· البحث الثالث:

                  اسم البحث:  

                  التشخيص السريع والحساس لفيروس الهربس البقرى-1 بواسطة اختبارات تفاعل انزيم البلمرة المتسلسل
Rapid and sensitive detection of BHV-1 by Polymerase Chain Reaction based assay

اسماء الباحثين: 

Fatma Mohammed A. Ahmed
اسم المجلة:
10th Sci.Vet. Med .Zag.Conference (10-13 February 2010) Luxor
· النشاط التعليمى: 

1- عضو فى مشروع التطوير المستمر والتأهيل للاعتماد بالكلية والتبع لوزارة التعليم العالى( CIQAP).
2- عضو فى مشروع  تحت عنوان " السيطرة على الفيروسات الخطيرة التى تصيب حيوانات المزرعة فى مصر باستخدام لقاح جينى آمن"- قسم الفيرولوجيا –كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق. 
3- عضو فى مشروع  تحت عنوان " التشخيص الجزيئي لفيروسات انفلوانزا الطيورH5N1  و تكوين لقاح جيني "- قسم طب الطيور والارانب –كلية الطب البيطرى- جامعة الزقازيق. 
4- المشاركة فى تدريس مادة الفيرولوجيا النظرى والعملى وكذلك الاشتراك فى الامتحانات العملية والشفهية لطلاب مرحلة البكالوريوس بالكلية. 
5- المشاركة فى تدريس وامتحانات المقررات الدراسية لطلاب مرحلة الدراسات العليا( دبلوم –ماجستير- دكتوراه). 
6-  الاشراف على طلاب مرحلة البكالوريوس بالكلية ( طلاب الفرقة الثالثة ) فى التدريب الصيفى.
7- المشاركة فى اعداد المقرر الاليكترونى لمادة الفيرولوجيا لطلاب مرحلة البكالوريوس بالكلية.
8- المشاركة فى اعداد مقررات مادة الفيرولوجيا لطلاب مرحلة بكالوريوس طب الدواجن.
9- منسق اعداد وتوصيف مقررات الدراسات العليا لمادة الفيرولوجيا.
10- منسق تحديث لائحة الدراسات العليا. 
· الانشطة التطبيقية فى مجال الانتاج وخدمة المجتمع:
1-المشاركة فى الدورة التدريبية لتدريب الاطباء البيطرين لمركز تدريب الاطباء البيطريين بمشتول السوق( الهيئة العامة للخدمات البيطرية).
*العضوية فى منظمات مهنية / أكاديمية :

-  عضو فى نقابة الأطباء البيطريين 

*المشاركة فى المؤتمرات:
1- المؤتمر الدولى العلمى السادس لكلية الطب البيطرى – جامعة المنصورة بالتعاون مع جامعة 

    تيرامو- ايطاليا.( تنمية الثروة الحيوانية والداجنة) بالمنصورة- الفترة من 22-23 ابريل 2009 .
2- المؤتمر العلمى العاشرلكلية الطب البيطرى -  جامعة الزقازيق. ( الطب البيطرى وتحديات 

   العصر) بالاقصر – الفترة من  10-13 فبراير 2010 .

* الدورات:

الدورات التدريبية:

1- الحاسب الآلى وتطبيقاته فى العلوم المختلفة:
1. مقدمة الحاسب خلال الفترة من  12/6/2004الى  5/7/2004 .

2. النوافذ خلال الفترة من  10/7/2004 الى 2/8/2004 .

3. تطبيقات الحاسب خلال الفترة من  7/8/2004 الى 30/8/2004 .
2- اصول التدريس (اعداد المدرس الجامعى) خلال الفترة من 10/12/2005-29/12/2005 
3- دورة تويفل( اللغة الانجليزية)  خلال الفترة من 25/6/2008-31/07/2008 . 

4- International publishing skills: How to be a highly cited researcher- مركز     خدمات الصحة المهنية والبيئية بكلية الطب جامعة الزقازيق- 25/3/ 2010  .
4- دورات مشروع الجودة والاعتماد: النواتج التعليمية المستهدفة.

 5- دورات تنمية قدرات أعضاء هيئة التدريس:

· أخلاقيات وآداب المهنة 13-15/ 9/2005
· مهارات التفكير25-28/9/2005
· أساليب البحث العلمى

· مهارات الاتصال الفعال

· اتجاهات حديثة فى التدريس

· اتخاذ القرارات وحل المشكلات6/2/2007-8/2/2007
· التدريس الفعال 23/1/2006-26/1/2006.
· تصميم المقرر 5/6/2007-7/6/2007
· مهارات العرض الفعال 28-30/3/2009
· ادارة الوقت والاجتماعات 9-11/5/2009
· تنظيم المؤتمرات العلمية 15-17/8/2009 
· معايير الجودة فى العملية التدريسية 18-20/8/2009
· النشر العلمى الدولى 31/3-2/4/2009 
· استخدام التكنولوجيا فى التدريس 27-29/6/2009
الدورات التخصصية:

1- تفاعل انزيم البلمرة المتسلسل وتطبيقاته المختلفة- مدينة مبارك للتطبيقات العلمية والتكنولوجيا- برج العرب خلال الفترة 6-10/9/2003 .
*اللغات: 

	اللغة
	مستوى التحدث
	مستوى القراءة
	مستوى الكتابة

	اللغة العربية
	متقدم
	متقدم
	متقدم

	اللغة الانجليزية
	متقدم
	متقدم
	متقدم




PERSONNAL INFORMATION:

NAME: Fatma Mohammed Abd-Allah Ahmed.
DATE AND PLACE OF BIRTH: Belbies 
RELIGIN: Muslim

NATIONALITY: Egyptian.

MARTIAL STATUS: marrid
ADDRESS: Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University Egypt.

PHONE NUMBER:

Home: +20552841293
FAX NUMBER: 0552284283

E.mail: mm.fatma@yahoo.com
QUALIFICATIONS:

1- Bachelor of Veterinary Medical Science (May 2001), very good degree, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.

2- Master’s of Veterinary Medical Sciences, Virology major, as from 20/9/2005, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.
3- Ph.D. of Veterinary Medical Sciences, Virology major, as from 26/1/2009, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.
Master thesis title:

Studies on respiratory syncytial virus in cattle at Sharkia province.

PhD thesis title:

Comparative Diagnosis and Identification of Bovine Herpes Virus -1

POSITIONS HELD:

1- Demonstrator of Virology, Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University as from 30/1/2002 till 19/10/2005.

2- Assistant lecturer of Virology, Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University as from 20/10/2005 till 23/2/2009.
3- lecturer of Virology, Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University as from 24/2/2009..

ACTIVITIES:

· Team member of Continuous Improvement and Qualifying for Accreditation Project (CIQAP) - Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.

· Team member of Research Project under the title of "Edible vaccine for controlling serious animal viruses in Egypt"- Department of Virology, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.

· Team member of Research Project under the title of “Genetic characterization of influenza A viruses (H5N1) and generation of DNA vector vaccine encoding H5 gene "- Department of Avian and Rabbit Diseases, Faculty of Veterinary Medicine, Zagazig University, Egypt.

· Participating in student activities.

GENERAL SKILLS:

COMPUTER SKILLS:

1. Excellent command of MS Windows and its office suit.

2. Excellent command of Internet.

LANGUAGE:

1. Arabic: Mother tongue.

2. English: Fluent (spoken & written)
KEY SKILLS:

1. High ability to work in Team.

2. Communication skills.

3. Good Presentation skills.

4. Always on time and ready to work

5. Self-motivated and confidence.

PUPLICATION:

1. Ali A. Ali Salama, Mohammed El-Bakry A. Ismaeil, Ikram Abdel-Karim Ismaeil, Abuelyazyeed Abd El-Kader El-Shiekh and  Fatma Mohammed A. Ahmed.(2006). Isolation and identification of respiratory syncytial virus in cattle at Sharkia province. Zag. Vet. J. (ISSN. 1110-1458) Vol. 34, No. 1 (2006) pp.170-176.
2. Ali A. Ali Salama, Mohammed El-Bakry A. Ismaeil, Ahmed Abd El-Samie H. Ali and  Fatma Mohammed A. Ahmed.(2009). Comparative Diagnosis and Identification of Bovine Herpes Virus -1. Zag. Vet. J. (ISSN. 1110-1458) Vol. 36, No. 4 (2008) pp.114-124.

3. Fatma Mohammed A. Ahmed. (2010). Rapid and sensitive detection of BHV-1 by Polymerase Chain Reaction based assay.10thSci. Vet.Med.Zag. Conference (10-13 February 2010) Luxor.
SPECIAL COURSES:
1. Three months course in (MS-Dos, Windows, SPSS-win), Faculty of Science- Zagazig University, Egypt from 12/6/2004 to 30/8/2004.
2. Training course of Qualifying University Staff member (lecturer), Zagazig University, Egypt from 10/12/2005 to 29/12/2005.
3. Work shop of polymerase chain reaction applications and gene sequencing, September 6-10/9/2003, Mubarak city for scientific research and technology applications, Egypt.
4. Training Courses sponsored by occupational and environmental health services center- faculty of medicine- Zagazig University, Egypt. Under title of (International publishing skills: How to be a highly cited researcher) at 25/3/2010.
5. Training Courses sponsored by Faculty and Leadership Development Project (FLDP)- Zagazig University, Egypt:

· Morality and ethics course. 

· Thinking skills. 

· Methods of scientific research. 

· Effective communication skills.
· Recent trends in teaching. 

· Effective presentation skills.
· The use of technology in teaching. 

· Lifelong Learning. 

· Decision-making and problem-solving. 

· Effective Teaching. 
